
Primátor skoro každý večer siahne po detskej knihe 

Rozhovor s Milošom Tamajkom 

Mesto Piešťany hostilo 34. ročník festivalu Dni detskej knihy.  Jedným z hlavných 

organizátorov bola Mestská knižnica mesta Piešťany, ktorej zriaďovateľom je Mesto 

Piešťany. Na slávnostnom otvorení  pozdravil účastníkov festivalu aj primátor mesta 

Piešťany, Miloš Tamajka. Na pódiu Elektrárne Piešťany dokonca divákom aj zarecitoval 

svoju obľúbenú báseň. O festivale, ale aj o tom, čo a prečo číta svojim deťom, nám 

prezradil v rozhovore.  

 

Pán primátor, Piešťany hostia trojdňový festival pre deti a mládež s názvom Dni detskej 

knihy. Nie je to po prvý raz, čo sa toto podujatie koná v Piešťanoch. V minulých rokoch 

cestovalo po Slovensku. Ako vnímate to, že sa detská kniha a festival o nej koná v Piešťanoch, 

v meste, ktoré má krásnu knižnicu. Je to vôbec nejaká slávnosť pre Piešťany s takou krásnou 

knižnicou, keď je tu tento festival? 

Je to už tretí ročník v Piešťanoch, celkove je to 34. ročník a sme na to hrdí a pyšní, že mohli 

sme už tretíkrát byť aktérom takéhoto krásneho podujatia pre deti. Sme veľmi radi, pretože 

deti sa nepretvarujú a ony hneď dajú pocítiť alebo najavo to, čo si myslia. A práve  dnes,  aj 

keď sme videli  detské duše, ráno, keď sme otvárali takýto festival, že sa veľmi tešili. Čiže 

určite má zmysel takéto podujatie organizovať. Organizátor je mestská knižnica, alebo jeden 

z organizátorov. Pani riaditeľka, pani Galová, dala do toho srdce a som aj rád, že tento rok, 

keď sa nekoná Oriešok, keďže Zázračný oriešok sa koná každý druhý rok, sme vlastne usúdili,  

je dobré urobiť takúto akciu. Čiže veľká vďaka patrí mestskej knižnici.  

 

Nie všetky podujatia sú ale v mestskej knižnici, ktorá je krásna, veľká, je to spolovice vlastne 

galéria a potom najmä knižnica. Konajú sa aj na iných miestach. Spolu je to  vyše 40 podujatí.  

Spomeňte niektoré tie miesta, ktoré sú vlastne pýchou Piešťan, kde všade sa konajú a sú do 

toho zaradené aj základné a materské školy. 

Áno, sú do toho zaradené aj základné a materské školy, aj mimo Piešťan. Viem, že tie čítania 

prebiehajú aj v okolitých obciach. Ale pokiaľ by som mal hovoriť o Piešťanoch, tak ako ste 

hovorili, mestská knižnica je taký ten hlavný stánok, kde deti  môžu sa  dozvedieť alebo vidieť 

aj výstavu a dozvedieť sa o autoroch, o spisovateľoch, o ilustrátoroch. Taktiež máme tu 

Elektráreň, máme tu Dom umenia, máme tu iné krásne miesta, viem, že aj vonku sa číta. Ešte 

by som chcel podotknúť aj základné školy v Piešťanoch, viem, že aj na Brezovej napríklad 

bola dnes akcia venovaná deťom, Moravany nad Váhom, Rakovice, pokiaľ viem, čiže tých 

obcí je viacej.  

 



Festival trvá tri dni, zasiahne v podstate stovky detí, lebo tých tried je neúrekom, povedzte mi 

za Vás, aký je ten Váš vzťah k detskej  knihe, máte vari komu čítať, lebo už ako dospelák asi 

po nich  nesiahate, alebo možno áno? 

Práveže skoro každý večer siahnem po detskej knihe, nepoviem Vám názov, ale sú to knihy 

o zvieratkách , pretože moje deti momentálne fičia na zvieratkách. A to z toho dôvodu, že 

mám malé deti a večer už čakajú, že im prečítam. Čiže snažím sa im každý deň, pokiaľ  sa dá, 

prečítať. No a robím to aj rád z toho dôvodu,  pretože kniha je kvázi fantázia pre dieťa, 

buduje fantáziu, predstavivosť, pretože deti si vymýšľajú  ten svoj príbeh, snažia sa dostať do 

tej knihy, chcú byť súčasťou toho príbehu , možno že sú aj tým hlavným hrdinom a práve tá 

kniha je tento perfektný nástroj. A ilustrátori, ktorých sme aj dnes videli, napomáhajú 

a dopomáhajú tomu dieťaťu, aby jednoduchšie sa dostalo do deja.  

Veľmi pekne ďakuje  za rozhovor a želám aj mestu Piešťany veľa zdaru a sily pri usporadúvaní 

takýchto milých    podujatí pre deti. 
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